
Završen je VI Kongres farmaceuta Srbije sa meñunarodnim učešćem, koji je održan u 
Beogradu od 15. do 18. oktobra ove godine, čiji je organizator bio Savez farmaceutskih 
udruženja Srbije u saradnji sa Farmaceutskim fakultetom Univerziteta u Beogradu i pod 
pokroviteljstvom Ministarstva zdravlja. 
Prvi dan je otpočeo sa 4 predkongresna simpozijuma koji su imali za cilj edukaciju iz 
oblasti farmakoekonomije (“Uloga i značaj farmakoekonomije u zdravstvenoj zaštiti”), 
kvalifikovanog farmaceuta (“Uloga kvalifikovanog farmaceuta u globalnom lancu 
snabdevanja”), farmaceutske prakse (“Reproduktivno zdravlјe žena – klinički, socijalni i 
ekonomski ishodi i izazovi za farmaceutsku praksu“), a jedan je bio organizovan sa 
ciljem da ukaže na značaj edukacije, regulative i prakse u farmaciji („New horizons in 
pharmacy profession“). Iako su na ovom Kongresu po prvi put uvršteni predkongresni 
simpozijumi, odziv koleginica i kolega je bio zadovoljavajući a predkongresni 
simpzijumi su im doneli i znatan broj bodova obzirom da su bili posebno akreditivani. 
Mali kuriozitet je bilo i mesto održavanja jednog od simpozijuma: brod Kej 1 koji je, i 
pored vanredne situacije u Beogradu uoči dolaska predsednika Ruske federacije 
Vladimira Putina, mirno plovio vodama Dunava. 
Otvaranje Kongresa je održano 15. oktobra, sa početkom u 18 h, u Plavoj dvorani Sava 
Centra, jedinoj dvorani u Beogradu koja može da primi tako veliki broj farmaceuta i 
gostiju koji su došli da sa nama podele ovaj svečani trenutak. Pozdravnu reč uputili su 
prof. emeritus Ivanka Miletić - predsednik SFUS-a, prof. Zorica Vujić - dekan 
Farmaceutskog fakulteta Univerziteta u Beogradu, prof. Nada Kovačević - prorektor 
Univerziteta u Beogradu, prof. Predrag Sazdanović - pomoćnik ministra Ministarstva 
zdravlja R. Srbije i Silvana Džudžević - direktor Farmalogista, generalnog sponzora 
Kongresa. Dobrodošlicu nam je raspevano i veselo poželeo i hor Farmaceutskog fakulteta 
u Beogradu “Raskovnik”. Kongres je zvanično otvorila prof. Vesna Matović, predsednik 
Naučnog i Organizacionog odbora Kongresa, a radni deo kongresa je otpočeo plenarnim 
predavanjem pod nazivom “New Roles of European Pharmacists – Where We are Now 
and Where do We Want to Be Tomorrow?” koje je održao John Chave, generalni sekretar 
Pharmaceutical Group of the European Union (PGEU). I za kraj, pre koktela, mogli smo 
da uživamo u igri baletskog ansambla Una saga Serbica. 
Otvaranje je proteklo izuzetno dobro o čemu svedoče brojne reči hvale prisutnih 
farmaceuta i gostiju, a tako su tekli i svi dani Kongresa, bogati novim naučnim 
saznanjima, kao i razmatranjima o novim kompetencijama i ulogama farmaceuta u 
praksi, uz druženja sa starim prijateljima ali i uz nova poznanstva. 
Naučni rad Kongresa se odvijao kroz 7 plenarnih predavanja, 20 sesija koje su obrañivale 
aktuelne teme iz različitih farmaceutskih nauka i prakse tokom kojih smo mogli da 
čujemo 65 predavanja po pozivu i 46 usmena izlaganja, a rezultati istraživanja su 
predstavljeni i na 253 postera. Ovako veliki broj plenarnih predavanja, koji do sada na 
našim kongresima nismo imali, trebalo je da omogući masovnije usvajanje aktuelnih 
priznatih naučnih saznanja od značaja za našu struku i naravno šire razmatranje i 
razmenu iskustava po odreñenim problematikama.  
Tema ovogodišnjeg Kogresa Farmacija u službi zdravlja-nauka i praksa jasno govori o 
značaju farmacije u zdravstvenom sistemu ali i o značaju povezivanja nauke i prakse 
kako bismo učinili korak napred i dodatno doprineli zdravlju pacijenta i društva u celini. 
U tom smislu su i brojni meñunarodno priznati naučnici i stručnjaci izneli rezultate svojih 
najnovijih istraživanja iz različitih oblasti farmacije. Pored eminentnih predavača i kolega 



iz Srbije i zemalja okruženja, čuli smo izvanredne predavače iz Velike Britanije, 
Holandije, Italije, Poljske, Austrije, Turske, Nemačke, Finske, Irske, Francuske. No, ipak, 
kao i obično, najveći doprinos dao je nastavni kadar Farmaceutskog fakulteta 
Univerziteta u Beogradu. 
Radni dani su počinjali plenarnim predavanjima, zatim su išle po četiri sesije, a isti 
redosled smo imali i u poslepodnevnim časovima. Predavanja su bila veoma posećena, 
praćena kvalitetnim diskusijama. Kao i na ostalim velikim kongresima nismo bili u 
mogućnosti da čujemo sva predavanja od interesa, ali kontakt sa svim usmenim 
predavačima i poster izlagačima ćete moći da uspostavite putem e-mail adresa datim u 
Zbornik sažetaka. Detaljne iveštaje sa svih sesija možete preuzeti ovde. 
Podnevni sati su bili rezervisani za Satelitske simpozijume naših eminentnih 
farmaceutskih kuća koje su prezentovale svoje najnovije rezultate i preparate. Isto vreme 
je bilo rezervisano i za pregledanje postera onih sesija koje su održane tog dana, a 
delegirane komisije su imale zadatak da izaberu najbolje postere odgovarajućih sesija. 
Preduslov za dobar kongres je i dobar izložbeni deo, koji je zaista bio i raznovrstan i 
bogat, i pri tome bio uz nas sve do zatvaranja Kongresa. Naše farmaceutske kuće nas u 
najvećem broju nisu izdale ni u ovim teškim vremenima i time su dokazale svoju odanost 
farmaceutskoj delatnosti i praksi. Naravno treba odati posebno priznanje našem 
generalnom sponzoru Farmalogistu koji je učestvovao i u mnogobrojnim akcijama tokom 
priprema Kongresa, a odmah potom treba izdvojiti Actavis, iako je samo ukupan 
doprinos svih sponzora omogućio ovako bogat kongresni sadržaj. 
Sva predavanja, prezentacije postera, sponzorski simpozijumi, izložbe, kafe pauze, 
ručkovi, druženje, pa i kongresna zabava, su se održali u hotelu Crowne Plaza koji je 
svojim konforom i kvalitetom usluga dao značajan doprinos ovom dogañaju, a ne smemo 
zaboraviti ni, uvek na usluzi, izvršnog organizatora SMART Travel.  
Kongres je zvanično zatvoren 18. oktobra i na veliko iznenañenje zatvaranju je 
prisustvovao znatan broj učesnika.  
Kongres je doneo svima nama nova znanja, nova razmišljanja o ulozi i značaju 
farmaceutske prakse, nova poznanstva, lepa druženja. Na jednom mestu su bila dostupna 
najnovija dostignuća farmacije iz celoga sveta, ali je kongres sigurno doprineo i da još 
jednom sagledamo snagu naše farmaceutske prakse i podstakao da uložimo dalji napor za 
još bolji kvalitet ali i značaj u društvu u celini.  
Tokom Kongresa, pa sve do danas, bilo je mnogo čestitanja, mnogo toplih reči i pohvala 
o Kongresu od inostranih i domaćih predavača, učesnika, predstavnika farmaceutskih 
kuća, farmaceutskih udruženja i brojnih pojedinaca, što ukazuje da je Kongres opravdao i 
čak premašio očekivanja. 
Do sledećeg kongresa, VII Kongresa farmaceuta Srbije, želim vam mnogo uspeha, 
zdravlja i sreće! 
 
Predsednik Naučnog i Organizacionog odbora VI Kongresa farmaceuta Srbije sa 
meñunarodnim učešćem 
 
Prof. dr Vesna Matović 


